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cumplir unos requisitos como no superar un 
límite de ingresos por unidad familiar. Este 
programa se complementa con una línea de 
subvenciones a los propietarios y propietarias 
que disponen de viviendas vacías y las quieran 
poner en la bolsa de alquiler.
En cuanto a las personas mayores, hemos am-
pliado el número de colomenses que podrán 
disfrutar de la tarjeta rosa para el transporte 
público. Esta bonificación se hace mediante 
un convenio con el Área Metropolitana de 
Barcelona (AMB). La norma general apunta a 
que se puede solicitar la tarjeta a partir de los 
65 años. Muchos municipios del área metro-
politana, como Santa Coloma de Gramenet, 
ponían recursos propios para bajar este um-
bral a 62 años. Ahora, nuestro ayuntamiento 
ampliará su aportación económica para que 
se pueda disfrutar de la tarjeta rosa a partir 
de los 60 años. Esta es una muestra más de 
la prioridad marcada en las políticas sociales 
municipales hacia el colectivo de personas 
mayores de Santa Coloma; la ampliación de 
la tarjeta rosa se suma al catálogo de servicios 
de atención a la tercera edad, cada día más 
amplio y de mayor calidad.
Con recursos y competencias propias desple-
gamos nuestras políticas municipales pero 
también trabajamos conjuntamente con 
asociaciones de la ciudad, como SOS Gent 
Gran y FAVGRAM, para exigir a la Generalitat 
que ejecute lo que le corresponde, como es la 
ampliación y construcción de nuevas plazas 
residenciales en la ciudad y de centros de 
día. Además, desde el Ayuntamiento estamos 
trabajando para que los pisos con servicios 
comunes para las personas mayores, previstos 
en la antigua escuela Miguel Hernández, sean 
pronto una realidad.
Es el momento de disfrutar la transformación 
urbanística y social de Santa Coloma innegable 
y necesaria, pero sin renunciar nunca a las 
políticas sociales y redistributivas, al servicio 
de las personas con menos recursos.

Nuevas ayudas a la gente mayor  
y a los/las ‘millenials’
Durante los próximos meses y hasta final de este 
mandato culminaremos la mejora urbanística 
que hemos planificado a partir de diferentes 
procesos participativos como el PAM (Plan de 
Actuación Municipal), así como proyectos con 
los que queremos dar respuesta a problemas 
reales de la ciudadanía, a todo aquello que 
preocupa a los y las colomenses. Llegamos a la 
recta final del mandato con la misma energía 
que al principio, es decir, seguimos a pleno 
rendimiento. En estos momentos, quiero poner 
especialmente el acento en las políticas sociales 
y en el apoyo a dos colectivos de nuestra ciu-
dad: la gente mayor y los llamados “millenials”, 
hombres y mujeres de hasta 38 años con unas 
necesidades concretas y comunes, sobre todo 
de acceso a una vivienda asequible.
Por un lado, ya se han aprobado las bases y 
pronto se podrán presentar las solicitudes a 
las ayudas para acceder a un piso de alquiler, 
dirigidas al colectivo de personas de hasta 38 
años de la ciudad. Estos “jóvenes”, no tan jóvenes, 
suelen quedar fuera de las ayudas públicas y 
actualmente tienen verdaderos problemas para 
acceder a un hogar propio. En un momento de 
repunte de la burbuja inmobiliaria, este gobierno 
municipal destinará unos recursos para que este 
colectivo de personas, que no reciban ninguna 
de las ayudas ya establecidas, puedan pagar el 
alquiler de su vivienda. Lógicamente deberán 

  Las nuevas escaleras mecánicas del pasaje dels Xiprers seran una realidad en breve.

Nuevas escaleras mecánicas 
en el pasaje dels Xiprers 

La remodelación del pasaje dels Xiprers, 
con sus nuevas escaleras mecánicas, 
junto a las obras de mejora de distintas 
calles en la nueva campaña de asfaltado, 
marcan el pulso del distrito. La inversión 
a través del programa europeo EDUSI 
pretende cumplir con los compromisos 
del Plan de Acción Municipal (PAM), el 
Plan de Movilidad Urbana y Sostenible y 
el proyecto de Barrios para peatones.

La actuación urbanística más destacada es la instalación 
de escaleras mecánicas y reurbanización del Pasaje 
dels Xiprers. La obra se encuentra en ejecución. Tiene 
un coste de 726.000 €, financiados al 50 por ciento 
con fondos europeos FEDER a través del programa 
EDUSI. La finalización de las obras está prevista para 
principios de marzo de 2019.

En cuanto a la nueva campaña de asfaltado se ejecu-
tará en diferentes puntos de la ciudad con el objeto 
de acortar el tiempo de ejecución y evitar molestias 
innecesarias. Las obras tienen una duración de tres días 
en donde se realizarán acciones de balizado, fresado, 
pavimentación y pintura. Se avisará y señalizará en 
calles, comunidades de propietarios y aparcamientos 
privados. Durante la segunda semana de octubre se 
iniciaran las obras en la calle Mas Marí (entre la calle 
Sant Andreu y la calle Núria), sobre una superficie de 
601 m2 y con un coste de más de 17.500 € y también 
en el pasaje Brancatges (entre la calle Dalt dels Banús 
y la calle Sant Andreu), sobre una superficie de 160 m2 
y con una inversión de casi 10.000 €.
También se inicia una nueva oferta de talleres de ocio 
y formación en los centros cívicos y casals municipa-
les. En el Centre Cívic del Raval han comenzado las 
actividades de inglés, swing en solitario, yogilates y 
aromaterapia. 

Inici del curs escolar

Ha començat el curs escolar 2018-2019 amb 15.155 
alumnes que tornen a omplir els centres educatius 
de Santa Coloma de Gramenet.
L’Ajuntament destinarà aquest curs gairebé 1.800.000 € 
al programa municipal de beques per als menjadors 
escolars, destinat a les nenes i els nens que formen part 
de famílies de la ciutat amb situació de vulnerabilitat. 
L’objectiu és garantir que tots els infants colomencs 
puguin fer, almenys, un àpat diari equilibrat. Enguany 
es beneficiaran d’aquest programa 3.443 alumnes. 
Pel que fa als instituts, en conveni amb la Fundació 
Probitas, es desenvolupa un projecte municipal per 
garantir un àpat saludable als alumnes d’ESO. L’acord 
inclou també la realització d’activitats de lleure i 
d’acompanyament a l’escolaritat. El projecte es va 
iniciar l’any passat amb la col·laboració de dos insti-
tuts (Puig Castellar i Terra Roja) i enguany s’ampliarà 
a l’Institut Numància.
A més, amb una inversió de gairebé un milió d’euros, 
des de l’Ajuntament es torna a posar en marxa els pro-
grames municipals que afavoreixen l’equitat educativa, 
com són el de la reutilització de llibres de text, en el 
cas de l’educació primària, i el de la digitalització, en 
el de secundària.

Durant aquest estiu, l’Ajuntament ha invertit més de 
dos milions en obres en diversos centres educatius per 
tal de millorar-ne les instal·lacions com les millores a 
la pista esportiva de l’Escola Ferran de Sagarra.

Més desfibril·ladors en equipaments 
i en vehicles de la Policia Local

Salvar el màxim de vides és l’objectiu del projecte 
«Santa Coloma de Gramenet, ciutat amb espais car-
dioprotegits», que està desenvolupant l’Ajuntament 
durant el període 2017-2019. Aquest programa està 
impulsant la instal·lació de desfibril·ladors (DEA) en 
espais i equipaments públics recomanats i de pública 
concurrència de la ciutat, així com la formació a perso-
nes en primers auxilis, en reanimació cardiopulmonar 
i en l’ús d’aquests té previst invertir uns 92.000 €.
El districte V tindrà quatre desfibril·ladors més que s’instal-
laran a la Biblioteca de Can Peixauet, al Poliesportiu Nou, 
al Nou Municipal i al Poliesportiu del Raval. S’afegiran 
als existents  a l’Hospital de l’Esperit Sant, al Centre 
d’Atenció Primària del Raval i la Policia Local. El Districte 
tindrà set i la ciutat disposarà de quaranta a l’any 2020.

RAVAL | SANTA ROSA | SAFARETjOS

OCTUBRE 2018 Nº9  



               Els serveis a prova:  
  Com ha viscut la Festa 

Major i quina valoració en fa?

MONTSE LÓPEZ. Veïna de Raval
“Nosaltres les vivim molt i fem que els nostres 
fills també les visquin. I ho fem plegats, en els 
concerts, en el corre-tapa, en els focs... Acabem 
morts i mortes però val molt la pena. Són una 
gran festa. Com a crítica constructiva, he de dir 
que al nostre grup no ens agrada com es repar-
teixen les entrades per la fira i la controvèrsia que 

es genera. Proposem que les 
reparteixen per nen censat 

a la ciutat. Seria molt més 
fàcil i aconseguirien que 
cap nen es quedés sense 

entrada”

S’incrementa el control sobre 
l’incivisme

La Policia Local ha posat en marxa un operatiu espe-
cial, complementari al servei ordinari, per detectar les 
persones que tenen comportaments incívics, siguin o 
no de la ciutat. Mitjançant operatius uniformats i de 
control discret es controlaran específicament l’aban-
donament de mobles, el buidatge de contenidors per 
part de persones que embruten la via pública, les 
defecacions dels gossos, la realització d’obres sense 
autorització i les activitats que generin molèsties 
per sorolls. En paral.lel es controlarà també l’activitat 
comercial que pugui generar problemes d’ocupació 
d’espai o generació de brutícia a la via pública. 
Cal recordar que els comportaments incívics poden 
ser objecte de fortes sancions que poden arribar en 
alguns casos als 900 € de multa. 
Novament cal agrair la col·laboració de la immensa 
majoria de la ciutadania de Santa Coloma que de-
mostra un grau molt elevat de civisme i de respecte 
cap a la nostra ciutat.

Noves marquesines  
a les parades de bus

S’han instal·lat a la ciutat un total de 8 noves marques-
ines a parades d’autobús urbà de la ciutat i alhora 
s’han ressituat 2 marquesines existents. Les noves 
marquesines s’han instal·lat per part de l’AMB en virtut 
del conveni per al manteniment i instal·lació de noves 
marquesines a Santa Coloma que l’Ajuntament va signar 
amb l’AMB. Els barris en els quals es troben les parades 
de bus on s’instal·lat les noves marquesines són: Riu 
Nord, Can Franquesa, Riera Alta, Centre, Can Mariner, 
Fondo, Raval, Singuerlín i Can Calvet (Torribera). Al 
nostre districte s’han instal·lat una nova marquesina 
a l’Avinguda Generalitat-Sant jordi.
D’altra banda, TMB ha posat en marxa una nova línia 
d’autobús, la V33, que connecta la nostra ciutat amb 
el Fòrum. En direcció pel carrer d’Irlanda, la rambla 
de Sant Sebastià i el passeig d’en Llorenç Serra fins a 
creuar el pont de Santa Coloma. En direcció a Santa 
Coloma, el V33 circula per l’avinguda de Santa Coloma 

i l’avinguda dels Banús. La freqüència de pas d’aquesta 
línia és de 8 minuts els dies feiners, de 7.00 a 21.00h. 
Amb seva la posada en marxa deixa de circular de 
manera definitiva la línia 42.

Nous horaris d’escales, ascensors i 
rampes mecàniques

El passat mes de juliol es van començar a canviar els 
horaris dels 46 accessos mecànics instal·lats a la ciutat. 
La novetat més gran és un horari diferenciat entre els 
dies laborables i els caps de setmana. En general, els 
dies laborables es manté l’horari actual i els caps de 
setmana i festius s’endarrereix la posada en marxa 
al matí i s’allarga l’horari a la nit. Aquests són els tres 
horaris de les escales del carrer josep Maria Huertas: 
De 7.45 a 22.30 (de dilluns a divendres). De 8.00 
a 23.00 (dissabtes). De 8.30 a 23.00 (diumenges i festius). 
Amb aquests nous horaris es pretén donar màxima 
disponibilitat d’aquest servei a la ciutadania, ade-
quant-lo a les hores de major afluència de persones 
i alhora optimitzar el consum elèctric necessari per 
al seu funcionament, fent un ús racional i respectuós 
amb el medi ambient.

Antoni Marzo, president 
de l’Associació de Veïns de 
Safaretjos

Porta a Santa Coloma 57 anys i és el president de 
l’Associació de Veïns del barri de Safaretjos. Projectiste 
Industrial jubilat la presideix des del 2009 quan va 
retornar l’activitat a l’Associació, que havia passat un 
temps d’impàs. Ara vetlla pel barri i és un pont amb 
l’Ajuntament de totes les qüestions que afecten el 
veïnat i els seus problemes, com ara la neteja, el 
manteniment de la via pública, i la resta d’assumptes 
que són d’interés general per tal de millorar la bona 
convivència al barri. Com recorda en Toni, Safaretjos és 
el més petit dels barris de Santa Coloma. Les activitats 
de l’Associació es desenvolupen principalment a la 
seva seu de l’Avinguda de la Generalitat, 222. Al seu 
horitzó es situa mantenir aquesta línia d’actuacions, 
seguir demanant una major obertura del barri amb 
la resta dels districtes y barris de Santa Coloma i una 
solució consensuada del fins ara suspès A.R.E. En 
Toni és un d’aquells colomencs amb empenta que 
conformen un teixit social i associatiu imprescindible 
per al progrés de la nostra ciutat.

 

Ajuts al lloguer per a 
“milenials”

L’Ajuntament treballa en les bases reguladores dels 
ajuts per facilitar i promoure l’accés a habitatges de 
lloguer a menors de 38 anys, l’anomenada generació 
milenial. Els ajuts seran com a màxim de 200 € mensu-
als, 2400 € de l’any, per accedir a pisos que es lloguin 
a Santa Coloma. El nou programa municipal preveu 
que l’Ajuntament es faci càrrec també de les despeses 
de gestoria i la fiança. El màxim en aquest cas serà de 
1.300 €.
Per poder accedir 
als ajuts caldrà tenir 
com a màxim 38 anys 
i tenir uns ingressos 
suficients per poder 
pagar el lloguer però 
que no superin els 

23.900 € (en el cas d’una persona sola) o 31.000 per 
a unitats familiars amb tres menors.
En total, l’Ajuntament destinarà un màxim de 3 milions 
d’euros en els pròxims anys per subvencionar el lloguer 
i es calcula que en els pròxims 3 anys es podrien forma-
litzar entre 500 i 1000 contractes de lloguer.

Pepa González Lara, nova 
defensora de la ciutadania  

Pepa González és diplomada en Educació Social. En 
la seva trajectòria professional hi destaca la tasca 
desenvolupada al Centre Obert Rialles - Fundació 
Champagnat com a educadora en medi obert, atenent 
infants, joves i famílies de la nostra ciutat en situació 
de risc i fragilitat social. El seu objectiu com a defen-
sora és “estar al servei de les persones, tot mostrant 
una voluntat conciliadora i un tarannà que busca 
trobar punts d’entesa davant possibles conflictes 
o situacions de vulneració dels drets fonamentals”. 
A proposta de l’alcaldessa Núria Parlon, la darrera sessió 
del Ple de l’Ajuntament, celebrada el 25 de juny, va 
deixar sense efecte l’elecció de Carlos Villagrasa com 
a defensor de la  Ciutadania (aprovada pel Ple del 26 
de juny de 2017), amb motiu de la seva renúncia per 
incompatibilitat laboral. Com que l’esmentada elecció 
es va fer mitjançant un procés participatiu amb les 
entitats i la persona que va quedar en segona posició 

és Pepa González Lara, l’alcaldessa 
va proposar el seu nomenament 

com a nova síndica defensora de 
la Ciutadania, per als propers 5 
anys, proposta que va rebre el 

suport de tots els grups municipals. 

XV edició de la “Cursa per la vida” 
contra el càncer

El passat 3 d’octubre l’alcaldessa de Santa Coloma de 
Gramenet, Núria Parlon, la coordinadora comarcal de 
l’Associació Espanyola Contra el Càncer (AECC), Sílvia 
Pérez, i la presidenta de la junta Local de l’AECC de 
Santa Coloma, Maria Palma, van presentar al Centre 
Cívic del Riu la XV edició de la ‘Cursa per la vida’. Es 
tracta d’una de les curses populars pioneres a Catalunya 
contra el càncer de l’AECC, ja que enguany compleix 
15 anys. 
La cursa tindrà lloc el 21 
d’octubre. La inscripció 
és de 8 €, i es pot fer a 
Intersport Massip, als 
duets de Can Zam i del 
Fondo, al Nou Camp 
Municipal i a la seu de 
l’AECC al Centre Cívic 
del Riu. 

TRABAjANDO POR LOS VECINOS  
y VECINAS DE SANTA COLOMA

Comienza un nuevo curso y las AAVV de Santa Coloma 
y su Federación nos volvemos a poner en marcha para 
afrontar los objetivos propuestos en nuestra asamblea 
anual. Gracias al trabajo en común de las entidades 
de la ciudad a partir de octubre o noviembre dispon-
dremos de transporte público que nos lleve al interior 
del recinto de Torribera. Este transporte es necesario 
para todas aquellas personas que deben acudir a una 
visita o a acompañar a familiares al centro sanitario 
de Torribera. Un microbús hará el trayecto de Metro 
Santa Coloma a recinto Torribera cada media hora. 
Llevamos tiempo participando y trabajando en los 
proyectos de nuestra ciudad como son la reforma 
del Passeig de la Salzereda, la reforma de la Ciba o el 
PERI Ciutat Vella II, por citar los proyectos de mayor 
envergadura que actualmente se están llevando a 
cabo en nuestra ciudad. Desde la Federación bus-
camos siempre una opinión consensuada entre las 
Asociaciones de vecinos federadas.
junto a la plataforma SOS Gent Gran haremos segui-
miento para que el centro de día de Ramón Berenguer 
funcione correctamente. También que las obras de 
los pisos tutelados a construir en el antiguo Miguel 
Hernández sigan las fechas previstas, así como una vez 
construidos poner en marcha el centro de día en los 
bajos del edificio. Tampoco olvidamos la construcción 
de una segunda residencia pública en nuestra ciudad 
por parte de la Generalitat.
En el ámbito sanitario seguiremos buscando apoyo en 
Confavc y trabajando conjuntamente con la plataforma 
Santako Diu Prou, de la cual formamos parte activa.
A partir de septiembre vamos a aumentar el trabajo 
conjunto con la Federación de Badalona y con la 
Confavc en temas como el modelo energético o el 
transporte y aparcamiento en el Hospital Germans 
Trias i Pujol, Can Ruti.
Nuestras ganas de trabajar para y por mejorar las con-

diciones de nuestros vecinos y vecinas 
de nuestra ciudad hace que no desfa-
llezcamos en nuestro trabajo diario.

Tomás Fernández Muñoz
Presidente de Favgram


